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P r o t o k ó ł   Nr XIV/2025 

z XIV sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 28 marca 2025r. w świetlicy OSP 

w Bliżynie. 

___________________________________________________________________________  

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

2) Marcin Jasiński – Komendant Powiatowy PSP w Skarżysku-Kam. 

3) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

5) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6) Zdzisław Kuźdub – inspektor ds. p.poż w UG Bliżyn 

7) Piotr Stefański – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

8) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

9) Anna Kowalik – obsługa Rady 

10) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

11) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XII i XIII sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o działalności straży pożarnej za 2024 rok: 

     a) wystąpienie Wójta Gminy, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja na temat działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie w roku 2024: 

     a) wystąpienie Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

8.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

     a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2025- 

         2035, 

     b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok, 

     c) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

         zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2025 roku, 

     d) statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie. 

 9. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

10.Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Czternastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław Bułka - 

Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  
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Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych (w trakcie obrad sesji liczba radnych wzrosła do 15) 

na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku z czym uchwały podejmowane na sesji są 

prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zaproponowany porządek obrad sesji 

otrzymali radni, sołtysi i wszyscy zaproszeni goście dlatego nie będzie go odczytywał.  

Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag ani wniosków w związku z czym 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad jego przyjęciem.  

Za przyjęciem porządku obrad XIV sesji Rady Gminy Bliżyn głosowało 15 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XIV sesji 

został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XII i XIII sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XII sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

27 lutego 2025r.  głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 

0, w związku z czym protokół z XII sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XIII sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

14 marca 2025r.  głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 

0, w związku z czym protokół z XIII sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

W tym punkcie porządku obrad sesji Wójt Gminy Mariusz Walachnia wspólnie  

z Przewodniczącym Rady Gminy Radosławem Bułką złożyli gratulacje i wręczyli nagrody 

karateczkom Mai Potępa i Aleksandrze Sadza za osiągnięcia sportowe.  

Następnie głos zabrał Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego, który poinformował  

o złożonym przez Klub Prawa i Sprawiedliwości w dniu wczorajszym na sesji Rady Powiatu 

oświadczeniu na temat szpitala ze względu na to, że sytuacja z miesiąca na miesiąc robi się 

coraz bardziej poważna. To oświadczenie radny złożył do Pana Wójta i Przewodniczącego 

Rady celem zapoznania się z nim. W miesiącu lutym b.r. Rada Powiatu przyznała na płace dla 

szpitala 1 mln zł, do końca marca ma dołożyć 1,5 mln zł dlatego radny jest mocno 

zaniepokojony dalszą sytuacją finansową szpitala. Z wypowiedzi Dyrekcji szpitala na sesji 

wynika, że potrzeby sięgają 10 mln zł. Dlatego radny ma obawy czy powiat jest w stanie 

udźwignąć taki kredyt. Drugą istotną sprawą jest opracowanie powiatowego kadencyjnego 

programu inwestycyjnego. Na początku kadencji gminy z terenu powiatu typowały zadania do 

realizacji, ale na dzień dzisiejszy temat ten nie został zakończony. Radny zachęcał do 

odsłuchania sesji powiatu i zapoznania się ze złożonym oświadczeniem dotyczącym sytuacji 

szpitala. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania złożyli radni: 
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Katarzyna Cedro-Lisowska  

1. Nawiązując do ustaleń poczynionych na zebraniu sołeckim proszę o zamontowanie tablicy 

informacyjnej sołectwa Kucębów w miejscowości Kucębów Odcinek. Sołectwo to jest 

charakterystyczne pod względem rozmieszczenia a Kucębów Odcinek to jedyna ulica, na której 

taka tablica się nie znajduje. Ułatwi to komunikację oraz dostęp do różnego typu informacji dla 

mieszkańców. Dlatego zgodnie z prośbą mieszkańców oraz ustaleniami proszę o zamontowanie 

wspomnianej tablicy. 

2. Zwracam się z prośbą o udzielenie informacji na temat hydrantów na terenie sołectw 

Kucębów oraz Nowy Odrowążek. Kiedy ostatnio został dokonany przegląd sprawności 

hydrantów? Czy są obecnie jakieś niesprawne hydranty? Jeśli tak, to gdzie i ile? Istnieje 

również potrzeba zamontowania większej ilości hydrantów nadziemnych – w miejscach łatwo 

dostępnych oraz dobrze widocznych. W czasie akcji ratowniczo-gaśniczej najważniejszy jest 

czas, który w sytuacji konieczności korzystania jednostki z oddalonego hydrantu lub 

poszukiwania podziemnych hydrantów na często zaniedbanych i niekoszonych posesjach 

znacznie wydłuża czas działania. Poprawi to znacznie kwestię bezpieczeństwa naszych 

mieszkańców. 

Edyta Trzebińska-Janus 

Jako radna sołectwa Gostków zwracam się z uprzejmą prośbą o przeprowadzenie remontu drogi 

prowadzącej do hydroforni i studni głębinowej, które zaopatrują w wodę znaczną część naszej 

gminy. Droga ta została poważnie uszkodzona podczas prac związanych z budową kanalizacji 

oraz prac przy uszczelnianiu studni głębinowej, a jej stan co roku dodatkowo pogarsza się na 

skutek różnorodnych warunków atmosferycznych. W szczególności problematyczne są liczne 

wyrwy i nierówności oraz uszkodzenia powstałe na skutek użytkowania drogi przez ciężki 

sprzęt budowlany, oraz właściwe odwodnienie które prowadzi do dodatkowej jej degradacji.  

Z uwagi na kluczowe znaczenie tej drogi dla gminy zwracam się z prośbą o pilne 

przeprowadzenie jej remontu, oraz o informacje dotyczące zaplanowanych działań  

i przewidywanego terminu ich realizacji. Do interpelacji dołączam dokumentację fotograficzną. 

Paweł Osóbka 

Na podstawie art.24 ust.4 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o: 

1. W miejscowości Wojtyniów ul.Piaskowa na wysokości posesji 15A w pasie drogowym drogi 

gminnej, usytuowana jest studzienka telekomunikacji, która częściowo uległa załamaniu  

i należy jak najszybciej naprawić. 

2. Na ul. Kamiennej w Wojtyniowie proszę o oczyszczenie chodnika dla pieszych z zarośli  

i pozostałości po zimie piachu oraz liści również przy krawężniku na całej długości od drogi 

wojewódzkiej K42 do skrzyżowania z ul. Przechodnią. Należy także wziąć pod uwagę to, że 

na chodniku w wielu miejscach kostka brukowa jest zapadnięta i wymaga naprawy. 

3. W Wojtyniowie na ul.Kamiennej barierki metalowe na moście są przerdzewiałe, brakuje 

również paru elementów, które z upływem lat samoczynnie odpadły przez korozję, wymaga 

naprawy oczyszczenia i odmalowania. Na moście tym znajduje się również kratka ściekowa 

wody, która jest zapchana i wymaga oczyszczenia. 

4. W miejscowości Jastrzębia wzdłuż drogi gminnej, nieutwardzonej, przebiega linia 

energetyczna wysokiego napięcia pomiędzy słupami elektrycznymi o numerze 24/4 do numeru 

24/5, między nimi znajduje się działka 195, 196. W roku 2024 w okresie jesiennym, zakład 

energetyczny ze Skarżyska-Kamiennej dokonał wycięcia zakrzaczeń, robiąc to w sposób 

niedbały i naganny przez obcięcie ich na wysokości ok.50cm, a ponad to wycięte drzewka – 

tzw. samosiewki i zakrzaczenia pozostawiono na miejscu nie uprzątając ich. Proszę  

o skierowanie tej interpelacji do w/w zakładu w celu przeprowadzenia ponownego dokładnego 

wycięcia i uprzątnięcia pozostałości. 
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Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024 poz.1465) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, kieruję za 

pośrednictwem Pana Wójta interpelację do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-

Kamiennej w sprawach: 

1. Uzupełnienia ubytków i utwardzenia poboczy przy drodze powiatowej 0446T, tj: 

- przy przystankach autobusowych, 

- w pobliżu sklepu spożywczego. 

Nadmieniam, iż interpelację w tej sprawie składałam na sesji Rady Gminy Bliżyn w dniu 

27.09.2024r. Z otrzymanej odpowiedzi od Zarządu Dróg Powiatowych wynikało, iż prace te 

zostaną wykonane do dnia 08.11.2024r. 

2. Wykonania prac remontowych drogi powiatowej 0446T na terenie sołectwa Odrowążek, 

polegających na usunięciu ubytków w nawierzchni bitumicznej, szczególnie przy posesjach  

nr: 44-47, 53, 70, 91, 98A, 111, 113, 119, 122A. 

Wykonanie powyższych prac i remontów wpłynie na poprawę bezpieczeństwa użytkowników 

drogi oraz pieszych. Mając na uwadze powyższe, proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej 

interpelacji i nadanie biegu sprawie. 

Zbigniew Domagała 

Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, kieruję do 

Pana Wójta interpelację w sprawie zabezpieczenia zbiornika p.poż. przy budynku świetlicy  

w miejscowości Nowki. Strome ściany jak i głębokość zbiornika stwarza realne zagrożenie dla 

mieszkańców a zwłaszcza dzieci. Proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz 

nadanie biegu sprawie. 

Monika Dobrowolska 

1. Zwracam się z prośbą o podjęcie działań mających na celu wyrównanie nawierzchni boisk 

do piłki nożnej i siatkowej oraz placu zabaw w miejscu integracji w Płaczkowie. Nadmieniam, 

że owe boiska oraz plac zostały zniszczone przez buszujące dziki, które co jakiś czas dokonują 

kolejnych spustoszeń. Miejsce integracji w Płaczkowie często odwiedzane jest nie tylko przez 

mieszkańców sołectwa, ale również przez dzieci ze szkoły, które świętują tutaj całymi klasami 

przeróżne uroczystości. Dzieci czują się tutaj bezpiecznie, mają dużo miejsca na zabawy, gry 

oraz spożywanie posiłków przygotowanych przez rodziców. Proszę również o wymianę tablicy 

dotyczącej regulaminu placu zabaw, która przez wiele lat nie była wymieniana i stała się 

nieczytelna. Proszę również o zakup nowego lub wyremontowanie drewnianego domku ze 

zjeżdżalnią na placu zabaw, ponieważ ten służył przez wiele lat i uległ zniszczeniu,  

a bezpieczeństwo dzieci to priorytet. Do interpelacji dołączam zdjęcia obrazujące skalę 

zniszczeń dokonanych przez dziki i proszę w imieniu mieszkańców sołectwa oraz gości 

odwiedzających miejsce integracji w Płaczkowie o pozytywne rozpatrzenie niniejszej 

interpelacji i nadanie biegu sprawie. 

2. W imieniu mieszkańców Płaczkowa - Piechotne kieruję zapytanie dotyczące wykonania 

części drogi gminnej w tej miejscowości. Składany wniosek na dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg został odrzucony, w związku z tym mamy pytanie – Jak mogą (czy 

będą) wyglądać kolejne etapy prowadzące do sfinalizowania tego przedsięwzięcia. 

Szymon Mastalerz 

Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do Zarządu Dróg Powiatowych  

w Skarżysku-Kamiennej o potrzebie oczyszczenia i udrożnienia rowów oraz poprawę ażurów 

betonowych wyłożonych w rowach w miejscowości Rędocin. W związku z prowadzonymi 

pracami wycinki drzew, rowy te zostały zanieczyszczone, a w niektórych miejscach zniszczone 

przez pojazdy tam pracujące. Widoczny jest także brak kilku płyt ażurowych. Proszę również 

o wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej od Mroczkowa w kierunku Rędocina, gdzie 

gałęzie wchodzą w pas drogowy. Proszę o pozytywne rozpatrzenie mojej prośby. 
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Ponadto radny w imieniu mieszkańców Rędocina, sołtysa i własnym podziękował Sekretarzowi 

Gminy, Monice Fiedorowicz – pracownikowi Urzędu Gminy oraz pracownikom gospodarczym 

gminy za uporządkowanie terenu przy przepompowni co zapewni bezpieczeństwo p.poż. oraz 

podniesie atrakcyjność terenu. 

Damian Garbala 

1. Na podstawie art.24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o wykonanie tablic 

informacyjnych z nazwą ulic: Piaskowa, Szkolna, Wąska i postawienie ich na właściwych 

miejscach. 

2. Na podstawie art.24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o naprawienie 

nawierzchni ulicy Piaskowej, w której po zimie pojawiły się dziury. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje i zapytania udzielił Wójt informując, że interpelacje 

dotyczące powiatu zostaną tam przekazane. Trwają prace naprawy dróg po okresie zimy i jest 

szansa, że zostaną one zakończone do końca kwietnia. Gmina jest w posiadaniu tablicy 

informacyjnej, która może zostać zamontowana w sołectwie Kucębów po uprzednim 

uzgodnieniu z radną miejsca lokalizacji. Interpelacja dotycząca naprawy studzienki 

telekomunikacyjnej zostanie przekazana właściwej firmie. Oczyszczenie chodników, pasów 

drogowych po zimie zostanie wykonane we własnym zakresie przez pracowników 

gospodarczych gminy jak również osoby którym sąd nakazał prace społecznie użyteczne. 

Temat uprzątnięcia terenu po wycince w Jastrzębi zostanie przekazany do PGE. W ubiegłym 

roku został oczyszczony zbiornik p.poż przy remizie w Nowkach. Dyskusja na temat jego 

przyszłości na zebraniu wiejskim była bardzo różna. Wniosek radnego zmierza do ogrodzenia 

zbiornika a mieszkańcy proponowali w przyszłości powstanie miejsca rekreacyjnego  

z ławeczkami, co raczej nie wiązałoby się z ogrodzeniem zbiornika, dlatego temat ten wymaga 

przedyskutowania z mieszkańcami. Wyrównanie nawierzchni boisk i placu zabaw w miejscu 

integracji w Płaczkowie zostanie wykonane we własnym zakresie. Rozeznany zostanie temat 

wymiany domku ze zjeżdżalnią. Byłby to spory wydatek, chyba że da się go jeszcze naprawić 

stąd temat ten zostanie rozeznany. Jeśli chodzi o drogę w Płaczkowie Piechotnym zostały 

złożone dwa wnioski do Funduszu Dróg Samorządowych, jeden na tą właśnie drogę a drugi na 

drogę w Bliżynie. Te drogi miały wartość finansową poniżej 400.000zł, nie ma przy nich 

infrastruktury, za którą dostaje się punkty np. za skrzyżowania z drogami wyższego rzędu, 

przystanki, miejsca publiczne. Także drogi te nie uzyskały takiej ilości punktów by 

zakwalifikować się do dofinansowania. Wniosek w tej sprawie zostanie ponowiony  

w następnych naborach. Niestety program jest bardziej stworzony dla miast niż dla terenów 

wiejskich jeżeli chodzi o punktację inwestycji drogowych z tego funduszu. Tablice 

informacyjne z nazwą ulic, o które prosił radny Damian Garbala zostaną wykonane w ramach 

środków zabezpieczonych na znaki drogowe natomiast naprawy dróg są na bieżąco 

wykonywane. 

Ad. 6 

Informację o działalności straży pożarnej za 2024 rok przedstawił Zdzisław Kuźdub – 

Komendant Gminny OSP (informacja w załączeniu).  

W dalszej części wystąpień głos zabrał Marcin Jasiński – Komendant Powiatowy PSP, który 

podziękował władzom gminy za środki przeznaczane na ochronę przeciwpożarową.  

W szczególności podkreślił zakup w ubiegłym roku dwóch samochodów: jeden dla OSP Bliżyn 

i drugi dla OSP Sorbin, co znacznie przekłada się na bezpieczeństwo mieszkańców zarówno  

w gminie jak i w powiecie. Komendant podziękował za współpracę, która jest na wysokim 

poziomie. Przykładem jest akcja przeprowadzona w styczniu w związku z katastrofą budowlaną 

na terenie Polifarbu, którą udało się sprawnie przeprowadzić. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych oraz Komisja Budżetowo-Finansowa, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Gminy pozytywnie zaopiniowały przedstawioną informację.  

Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

przedstawił Szymon Mastalerz – Przewodniczący Komisji. Analizując sprawozdanie  

z realizacji zadań ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Bliżyn za 2024 rok Komisja 

docenia zaangażowanie druhów podczas akcji strażackich, jak również udział  

w patriotycznych, okolicznościowych i kościelnych uroczystościach, które miały miejsce  

w ubiegłym roku. Wyposażenie strażnic OSP w naszej gminie w sprzęt ratowniczy i pojazdy 

strażackie znajduje się w stopniu zadawalającym i cały czas są doposażane. Miniony rok 

zaowocował zakupem średniego samochodu gaśniczego dla OSP Sorbin i lekkiego samochodu 

ratownictwa wodnego dla OSP Bliżyn. Cieszy pozyskiwanie środków finansowych dla OSP  

z budżetu państwa, Urzędu Marszałkowskiego, Lasów Państwowych, Banku Spółdzielczego, 

budżetu gminy i co bardzo cieszy ze środków funduszu sołeckiego. Cieszy również poprawa  

w jednostkach OSP w zakresie napływu młodych kadr. Komisja Infrastruktury w dalszym ciągu 

wnioskuje, w ubiegłym roku również wnioskowała, o zakup quada i drona, które przydatne są 

w wielu akcjach  ratowniczych czy poszukiwawczych. Trzymamy kciuki za jak najszybsze 

wybudowanie boksu garażowego dla OSP Mroczków i drugi pojazd strażacki. 

Wójt podziękował Zdzisławowi Kuźdubowi za wzorcowe prowadzenie spraw z zakresu 

ochrony przeciwpożarowej. Rok ubiegły był naprawdę dobry, bo nie zdarzyło się dotąd by  

w jednym roku pozyskać dwa nowe samochody. Także na dzisiejszej sesji jest propozycja 

przyznania środków na opracowanie dokumentacji na budowę boksu garażowego przy OSP 

Mroczków, co poprawi mobilność tej jednostki. Jednostka ta otrzymała samochód strażacki  

z Sorbina, który ze względu na swoje rozmiary nie mieści się w obecnym boksie stąd zachodzi 

potrzeba budowy nowego boksu. Powinno się to przełożyć także na pozyskanie nowych 

członków do tej jednostki. Wójt podziękował komendantom, zarządom OSP za współpracę, ich 

aktywność, poświęcenie dla dobra jednostek. 

Dyskusja 

Paweł Osóbka również podziękował strażakom za ich zaangażowanie i poświęcenie  

w niesieniu pomocy poszkodowanym. Zachęcał młodych ludzi do wstępowania w szeregi 

jednostek. Nawiązał do konieczności przeprowadzania szkoleń i skierowanie środków na ten 

cel pod kątem nowoczesnych technologii, którymi jest fotowoltaika, samochody elektryczne 

czy stacje ładowania. Szkolenia takie pozwoliłyby na udzielenie pomocy w przypadkach 

niekontrolowanych pożarów takich urządzeń. 

Wójt skierował jeszcze zapytanie do komendanta powiatowego w zakresie udzielania pomocy 

przez jednostki OSP w przypadku zasłabnięć, utraty przytomności mimo wzywania karetki 

pogotowia. 

Marcin Jasiński wyjaśnił, że takie sytuacje mają miejsce w przypadku niedostępności karetki 

PRM-u. Wtedy właśnie do zdarzeń medycznych jedzie straż a karetka dojeżdża później.  

W ubiegłym roku było ponad 20 takich zdarzeń. 

Zdzisław Kuźdub odniósł się do zapytania radnego Pawła Osóbki w zakresie przeszkoleń pod 

kątem nowoczesnych technologii. Strażacy ochotnicy odbywają podstawowe kursy w ramach 

których faktycznie nie spotkał się z taką tematyką. Dlatego wspólnie z komendantem 

powiatowym spróbują się z tym tematem zmierzyć. 

Aneta Smulczyńska zapytała o sytuacje dotyczące zagrożenia spowodowanego przez owady, 

kiedy mieszkańcy w tych przypadkach mogą zwrócić się o pomoc straży a kiedy muszą zwrócić 

się do firmy usługowej działającej w tej branży. 

Marcin Jasiński wyjaśnił, że w sytuacji kiedy mamy do czynienia z owadami 

błonkoskrzydłymi takimi jak szerszenie czy osy taka informacja spływa do WCPR-u, który 

kontaktuje się z dyżurnym w straży by ocenić czy to zgłoszenie jest zasadne. Straż pożarna 
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usuwa owady błonkoskrzydłe w sytuacjach gdy one zagrażają w obiektach użyteczności 

publicznej takich jak: przychodnie, szpitale, szkoły, itd. a także w miejscach, domach 

mieszkalnych gdzie zagrożenie dotyczy osób starszych bądź dzieci. Każdy użytkownik danej 

nieruchomości powinien zadbać o bezpieczeństwo w miejscu zamieszkania bo taki obowiązek 

spoczywa na zarządcy, właścicielu danego obiektu. Zgłaszane zdarzenia nie zawsze są zasadne 

stąd jest przeprowadzana szczegółowa rozmowa dyżurnego ze zgłaszającymi.  

Katarzyna Cedro-Lisowska nawiązując do powyższej wypowiedzi zapytała o sytuacje  

usuwania owadów błonkoskrzydłych w domach mieszkalnych w  przypadkach osób mających 

alergie na jad takich owadów i czy w takich sytuacjach mogą liczyć na pomoc straży. 

Przytoczyła przykład osoby, która ma alergię jak również członkowie jej rodziny i dokonując 

zgłoszenia była już zrezygnowana, że ta rozmowa  tak wyglądała. Udało jej się dopiąć swego  

i pomoc została udzielona. 

Marcin Jasiński wyjaśnił, że osoby uczulone bądź rodzina powinny zawsze przeglądać 

miejsca newralgiczne na swojej posesji gdzie mogą tworzyć się kokony a one tak naprawdę tak 

szybko nie powstają. 

Radosław Bułka podziękował Zdzisławowi Kuźdubowi za ogrom pracy i koordynację zadań 

z zakresu p.poż., podziękował również prezesom jednostek OSP za współpracę z  komendantem 

powiatowym i wójtem. Podziękował również Sekretarzowi Gminy Michałowi Jędrysowi za 

pisanie wniosków, ich rozliczanie i nadzorowanie od początku do końca. Nawiązując do 

propozycji Komisji Infrastruktury dotyczącej zakupu drona i quada stwierdził, że jeżeli tylko 

pojawi się jakaś możliwość dofinansowania takiego sprzętu to nasza straż zostanie doposażona 

w takowy sprzęt. Gmina sprzyja rozwojowi straży pożarnych i mieszkańcy powinni się czuć 

bezpiecznie, za co należą się podziękowania wszystkim, którzy nad tym czuwają. 

Sławomir Młodawski nawiązał do ostatnich komunikatów w zakresie wypalania traw, które 

zostały przekazane mieszkańcom za pośrednictwem parafii a także pojawiły się w informatorze 

samorządowym niemniej jednak radny apelował do mieszkańców o zaprzestanie takim 

praktykom i zastanowienie się nad ich skutkami, bo wiążą się z zagrożeniem życia, mienia i są 

karalne. 

Ad. 7 

Przystępując do rozpatrzenia informacji o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

za 2024 rok głos zabrał Piotr Stefański – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie. 

Na wstępie swojej wypowiedzi dziękując strażakom za współpracę zaoferował pomoc  

w przeprowadzeniu kampanii promocyjnej zakazującej wypalanie traw bądź zorganizowania  

warsztatów wokół tego tematu. Także podziękował strażakom, Wójtowi, Radzie za okazaną 

pomoc przy realizacji wymogu dotyczącego budynku Gminnego Ośrodka Kultury. Wystąpiła 

taka sytuacja, że ośrodek otrzymał dofinansowanie z programu Lotto i okazało się, że budynek 

w którym te zajęcia mają być prowadzone nie spełnia wymogów ustawy o wypoczynku dzieci 

i młodzieży. Udało się ten temat załatwić i zajęcia mogą być bezpiecznie prowadzone. 

Następnie przedstawił sprawozdanie z działalności GOK (informacja w załączeniu). Podkreślił 

fakt, że po analizie półrocznej pracy w GOK wie, że ma fantastyczną kadrę ludzi, którzy pracują 

na rzecz kultury bliżyńskiej z takim efektem, że placówka jest zauważalna w regionie. W GOK 

pracują dotychczasowi pracownicy, którzy mają swoje zadania i z nich się wywiązują dobrze 

ale także są nowi ludzie, zaproszeni do współpracy by zwiększyć mobilność GOK-u i ofertę 

kulturalną. Do nich należą: Radek Kowalik, Klaudia Domagała, Patryk Dudziarz czy Szymon 

Wydra. I tutaj pojawia się problem finansowy. Budżet GOK wystarcza na płace dotychczas 

zatrudnionych pracowników i utrzymanie ośrodka. Wyjściem z tej sytuacji jest pozyskiwanie 

środków zewnętrznych, pisanie projektów i wniosków a także pomaganie w ich pisaniu 

stowarzyszeniom, zespołom, organizacjom. Przykładem może być wniosek na 100.000zł na 

wyposażenie zespołu w stroje ludowe.  Udało się pozyskać środki z dwóch projektów. Jeden to 

kwota 10.000zł na ferie zimowe dla dzieci a drugi to Dom Kultury+, dzięki któremu będzie 
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można pozyskać środki po 5.000 zł na 5-7 wydarzeń w gminie. Jednakże sytuacja finansowa 

ośrodka zmusza Dyrektora do rezygnacji z zajęć prowadzonych przez instruktorów: Radka 

Kowalika, Klaudię Domagałę czy Patryka Dudziarza albo poproszenia uczestników tych zajęć 

o wpłaty nie 40 zł ale już 100-150 zł na utrzymanie instruktorów. Dlatego będzie występował 

o środki w wysokości 130.000 zł, by zapewnić dotychczasowy poziom aktywności do końca 

roku. Jeżeli nie uda się pozyskać środków zewnętrznych Dyrektor chciałby komercjalizować 

działalność prowadząc kampanię promującą pewne zjawiska i sprzedawał je komercyjnie. 

Jednakże zawsze istnieją ludzie, których nie stać na zajęcia i tutaj Dyrektor współpracuje  

z Kierownikiem GOPS-u. Nie zdarzyło się do tej pory tak, że jeżeli kogoś nie było stać na 

zajęcia to nie wziął w nich udziału. Chcąc jednak utrzymać dotychczasowy poziom działalności 

GOK-u zwróci się o dofinansowanie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawioną informację. Komisja docenia 

zaangażowanie i wkład pracy Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie a także 

prowadzących i uczestników zajęć w rozwój kultury na terenie gminy. Pozostałe komisje: 

budżetowa oraz infrastruktury również nie wniosły uwag. 

Dyskusja 

Wójt zapytał odnośnie brakujących środków, o które zwraca się Dyrektor czy są to środki 

dotyczące działalności merytorycznej czy są związane z utrzymaniem obiektu. 

Piotr Stefański wyjaśnił, że kwota 90.000zł potrzebna jest na działalność merytoryczną. Są 

osoby zarówno z terenu jak i spoza gminy, które są utalentowane, z pasjami i które prowadzą 

zajęcia na zasadzie wolontariatu przez okres 3 miesięcy. Są chętni na te zajęcia. Dyrektor 

podkreślił, że bardzo ważnym tematem jest zabezpieczenie środków na kampanię promocyjną 

w internecie, bo to ma znaczny wpływ na rozwój działalności w dzisiejszym czasie. 

Aneta Smulczyńska zapytała o koszty jakie ponoszą uczestnicy warsztatów, zajęć w których 

uczestniczą. 

Piotr Stefański wyjaśnił, że uczestnicy biorący udział w tych „starych” zajęciach nie ponoszą 

żadnych kosztów. Zostało to utrzymane na dotychczasowym poziomie. Za nowe zajęcia takie 

jak FamArt, czyli zajęcia plastyczne, uczestnicy ponoszą koszty 30-40 zł miesięcznie za 

materiały, prowadzone są 4 razy w miesiącu, w każdy piątek. Na te zajęcia przychodzi 30 osób. 

Najdroższymi zajęciami są zajęcia Szymona Wydry w kwocie 200 zł miesięcznie. Nie stać 

jednostki na sfinansowanie tych zajęć. Dodał, że mamy gwiazdę Szymona Wydrę 

rozpoznawalnego w mediach, mamy wspaniałych instruktorów jak Radek Kowalik, który pisze 

wnioski, uczy ludzi robić zdjęcia, uczy ludzi jak pracować w social mediach, jak się 

organizować, jak prowadzić kampanie społeczne. Zajęcia z tym instruktorem kosztują 60 zł, 

czyli 15 zł za jedne zajęcia. Są pewne idee, które chciałby wdrożyć w gminie Bliżyn aby 

nastąpił progres w działalności kulturalnej. Dyrektor mówił o korzystaniu i wspieraniu 

potencjału lokalnego, zwiększaniu walorów i kompetencji kulturowych mieszkańców a także 

obecności gwiazd najlepszych w swojej kategorii.  

Aneta Smulczyńska nawiązując do sytuacji finansowej ośrodka i kwoty, która jest niezbędna 

do zabezpieczenia płynnego rozwoju kultury na terenie gminy, zwróciła się do Dyrektora GOK 

o przeprowadzenie analizy wśród uczestników zajęć o jaką kwotę może wzrosnąć opłata za 

zajęcia by byli nadal nimi zainteresowani i mogli ją pokryć z własnych budżetów. Radni także 

ze swej strony będą analizować temat dołożenia środków do działalności GOK-u na 

poszczególnych komisjach wspólnie z Panią Skarbnik i z Panem Wójtem. 

Piotr Stefański wyjaśnił, że takie konsultacje już się odbywają z uczestnikami zajęć. Także 

projekt Dom Kultury+ pozwoli właśnie zdiagnozować ten temat pod kątem stanu i potrzeb 

kultury. 

Aneta Smulczyńska docenia pisanie wniosków i poszukiwanie zewnętrznego dofinansowania, 

choć zdaje sobie sprawę z tego, że konkurencja na szczeblu krajowym jest bardzo duża i trudno 
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się „przebić”. Radna dostrzega w budżecie pozycję finansową związaną z organizacją 

„Przystani Bliżyn”. Na tą imprezę zostało zabezpieczone 120.000 zł. Poddała pod rozwagę, czy 

nie warto byłoby zaoszczędzić na organizacji tej imprezy zapraszając o jedną gwiazdę mniej 

niż planowano wykorzystując mocną merytorycznie i artystycznie kadrę GOK-u, wymienioną 

przez Dyrektora. 

Piotr Stefański wyjaśnił, że Gminny Ośrodek Kultury nie ponosi kosztów związanych z tą 

imprezą a jedynie pomaga w jej organizacji. Jest to impreza gminna. Dyrektor zastanawia się 

jak znaleźć środki na organizację spektaklu „Noc Świętojańska”, który cieszy się 

zainteresowaniem. Dyrektor chciałby podtrzymać tą tradycję i zrobić trochę nową jakość. 

Powinno szukać się nowych miejsc, projektów takich jak założył w pierwszym planie  

w  Rędocinie Festiwal Glina. Sprzedając bilety na taki festiwal próbować organizować imprezy, 

które komercyjnie by się zwracały albo na siebie zarabiały a jest to możliwe w dzisiejszych 

czasach. 

Odnosząc się do imprezy „Przystań Bliżyn” Wójt stwierdził, że w latach 2010-2012 gmina 

otrzymała środki w wysokości ponad 1 mln zł i ten poziom był wysoki, przyjeżdżały gwiazdy 

takie jak zespół Dżem, na tych imprezach było bardzo dużo ludzi z całego kraju. Zabezpieczone 

teraz 120.000 zł na tą imprezę to jest minimum, które zapewni program artystyczny.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2024 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku  

z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Radosław Bułka złożył wniosek  

o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. Jednocześnie 

poinformował, że projekty uchwał dotyczące spraw budżetowych zostaną omówione przez 

Panią Skarbnik. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 9  

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2025-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Następnie omówiła 

zaproponowane zmiany. W uchwale dokonano zmiany kwot dochodów i wydatków gminy  

w związku ze zmianami pomiędzy sesjami oraz w związku ze zmianą uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie. Wprowadzono nowe przedsięwzięcie bieżące pod nazwą 

„Realizacja programu Czyste powietrze” w całości dofinansowane ze środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska, łączne nakłady wynoszą 35.000 zł w tym rok 2025 - kwota 

28.290,90 zł i rok 2026 - kwota 6.709,10 zł. Kwota deficytu nie uległa zmianie, przychody  

i rozchody również nie uległy zmianie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2025-2035 głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XIV/62/2025  

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2025-2035. 
b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy a następnie omówiła czego dotyczą wprowadzane 
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zmiany. Przeniesiono pomiędzy rozdziałami klasyfikacji środki otrzymane ze sprzedaży 

działek w wysokości 67.140 zł. Były to działki w miejscowościach: Gilów i Mroczków. 

Przeniesienie środków wynika z tego, że plan zakładał że są to działki budowlane a były to 

działki rolne. Wprowadzono środki ze sprzedaży samochodu OSP Bliżyn w wysokości 3.020zł 

oraz z tytułu polisy oc od tego samochodu w wysokości 28 zł. Wprowadzono środki zwrócone 

przez stowarzyszenia prowadzące przedszkola i szkoły na terenie gminy z tytułu 

niewykorzystanych dotacji na dzieci niepełnosprawne - kwota 25.413 zł. Zmniejszono kwotę 

zaplanowanego podatku od środków transportowych o 15.000 zł. Wprowadzono środki 

otrzymane decyzją Ministerstwa Finansów na podwyżki dla nauczycieli w kwocie 97.139 zł. 

Wprowadzono środki z programu Czyste powietrze w wysokości 28.290,90 zł. Dodatkowo po 

stronie wydatkowej dokonano zmian na energię i gaz w budynku przedszkola i budynku GOPS 

zwiększono środki na ten cel o 30.000 zł, w budynkach strażnic o 15.000 zł, na oświetlenie 

uliczne o 20.100 zł. Zwiększono dotację dla GOK na wynajem agregatu na Dzień Garncarza  

o kwotę 1.500 zł. Na doposażenie miejsca integracji w Zagórzu zabezpieczono środki w kwocie 

19.000 zł oraz na wykonanie projektu budowy boksu garażowego przy OSP Mroczków 

25.000zł. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XIV/63/2025 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2025 rok. 
c) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2025 roku odczytał Michał 

Jędrys – Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  

Aneta Smulczyńska w uzupełnieniu uchwały, którą odczytał Pan Sekretarz dodała, że są to 

sprawy finansowe i tak na realizację programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt Gmina Bliżyn przeznacza kwotę 70.000 zł, z czego: 

na świadczenie usług weterynaryjnych, w tym sterylizacje i kastracje psów i kotów przeznacza 

się 20.000 zł, na odławianie bezdomnych zwierząt, w tym chorych, kontuzjowanych, 

potrąconych przez pojazdy mechaniczne, stwarzających zagrożenie dla zdrowia i życia ludzi 

przeznacza się 10.000 zł, na zapewnienie bezdomnym zwierzętom pobytu w schronisku 

przeznacza się 39.000 zł oraz na zakup karmy dla wolno żyjących kotów przeznacza się 

1.000zł. Radna przekazała również informację mieszkańcom, którzy słuchają sesji, że  

w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt w godzinach pracy Urzędu Gminy 

zgłoszenia są dokonywane telefonicznie, należy dzwonić do Urzędu Gminy, natomiast poza 

godzinami pracy Urzędu zgłoszenia przyjmuje lekarz weterynarii - Pan Piotr Czerwiński pod 

numerem tel. 603 349 690. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2025 roku, głosowało  

15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XIV/64/2025 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
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zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Bliżyn w 2025 roku. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie odczytał 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie, 
głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z 

czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XIV/65/2025 w sprawie statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bliżynie. 

Ad. 9 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

do końca kwietnia b.r. w dwóch egzemplarzach według stanu na dzień 31 grudnia 2024r. wraz 

z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok 

poprzedni i jego korektą. 

Katarzyna Cedro-Lisowska w imieniu dyrekcji, grona pedagogicznego, rodziców i uczniów 

Szkoły Podstawowej w Odrowążku podziękowała Panu Wójtowi za bardzo szybką reakcję  

i sprawną organizację prac porządkowych na terenie szkoły podstawowej oraz pracownikom 

porządkowym za przeprowadzenie tych prac. Przekazała również informację o trwających 

zapisach na nowy rok szkolny 2025/2026 w Szkole Podstawowej w Odrowążku. Zapraszając 

do zapisów dodała, że jest to szkoła, która prężnie się rozwija, jest przyjazna, otwarta dla 

każdego, posiada doświadczone i wspierające grono pedagogiczne. 

Sławomir Młodawski wyraził podziękowanie Zarządowi Dróg Powiatowych w Skarżysku-

Kamiennej za realizację interpelacji, którą złożył na poprzednich sesjach dotyczącą podcięcia 

konarów drzewa na ulicy Szydłowieckiej oraz wykonania rowu na ulicy Langiewicza do 

skrzyżowania z ulicą Rudowskiego.  

Paweł Osóbka podziękował kierownictwu i pracownikom Wód Polskich oraz Kołu 

Łowieckiemu Przepiórka za realizację jego interpelacji dotyczącej szkód wyrządzanych przez 

bobry. 

Ad. 10 

Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1125. 

Czternastą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Radosław Bułka – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


